
 
ACTA DE LA REUNIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT D’ARTÀ 
 
Caràcter:  Ordinari 
Data:   7 de juny de 2000 
Horari:  20 hores 
Lloc:   sala de sessions de l’Ajuntament 
 
Hi assisteixen: 
 
Montserrat Santandreu Ginard,  batle 
Jaume Guiscafrè Danús,  regidor 
Elvira Piris Quetglas,   regidora 
Jerónimo Ginard Ginard,  regidor 
Antònia Tous Ginard,   regidora 
Jaume Sureda Bonnín,   regidor 
Maria-Antònia Sansó Navarro,  regidor 
José Silva Jiménez,   regidor 
Pedro Llinás Morey,   regidor 
Magdalena Fuster Lorenzo,  regidora 
Apol·lònia Genovart Servera,  regidora 
Julen Adrián Gorostiza,   regidor 
Mateu Llodrà Sansaloni,  secretari accidental 
 
No hi assisteix: 
 
Antoni Nicolau Massanet 
 
Ordre del dia 
 
1. Aprovació, si de cas, de l’acta de la sessió anterior 
 
El secretari accidental dóna lectura a l’acta de la sessió del Ple de 18 d’abril de 2000 i, trobant-la conforme, és aprovada per 
unanimitat 
 
2. Aprovació,  si de cas, dels estatuts de l’Agrupació Municipal de Voluntaris de Protecció Civil d’Artà 
 
Es retira aquest punt de l’ordre del dia. 
 
3. Aprovació, si de cas, de l’al·legació presentada al presupost de 2000 
 
El senyor batle explica que el President de l’Associació de veïnats de Montferrutx va presentar una al·legació a l’aprovació del 
Pressupost de 2000. 
 
També posa en coneixement dels assistents que a la passada comissió informativa hi va assistir el recurrent i es va arribar a un 
acord consens,  i com a conseqüència d’aquest acord de consens proposa a la Corporació l’adopció del següent acord: 
 
1. Desestimar l’al·legació presentada. 
 
2. Iniciar converses amb l’associació per tal de definir el model de zones verdes de Montferrutx. 
3. Una vegada definit aquest model, encarregar el corresponent avantprojecte. 
4. Intentar incrementar la dotació pressupostària de 500.000 PTA destinada a Montferrutx en el Pressupost de l’any 2000. 
 
El senyor Sureda (PP), que com que hi va haver una voluntat d’enteniment via consens, el seu grup votarà a favor. 
 
La senyora Genovart (UM), diu que està totalment d’acord amb allò que ha exposat el senyor batle. 
 



El senyor Adrián (EU-Els Verds), considera convenient en aquest cas planificar la despesa amb caràcter plurianual. 
 
Posada a votació la proposta del senyor batle, és aprovada per unanimitat. 
 
4. Aprovació, si de cas, de l’aixecament de la suspensió de llicències de la Colònia de Sant Pere acordada pel Ple d’agost 
de 1999 
 
El senyor Guiscafrè  recorda els motius pels que  es va fer aquesta suspensió de llicències el passat mes d’agost i proposa 
aixecar-la parcialment mitjançant l’adopció del següent acord: 
 
1. Aixecar la suspensió de l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys i d’edificació acordada pel Ple de 
l’Ajuntament a la sessió extraordinària de 12 d’agost de 1999 a les àrees i zones següents: 
 
 ÀREES   ZONES 
 
 Sector 23 (S’Estanyol) Zones 23-01, 23-02, 23-03 
 Sector 24 (Urb. San Pedro)  Zones 24-01, 24-02, 24-04, 24-05 
 Sector 25 (Urb. Betlem) Zones 25-01, 25-02 
 Sector 26 (Montferrutx) Zona 26-02 
 
 
2. Aixecar la suspensió de l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys acordada pel Ple de l’Ajuntament a la sessió 
extraordinària de 12 d’agost de 1999 a les àrees i zones següents: 
 
 
 ÀREES   ZONES 
 
 Colònia de Sant Pere  Zones 12-01, 12-02 
 Sector 21   Zona ciutat jardí semiintensiva 
 Sector 24   Zones 24-03 
 Sector 25   Zones 25-03, 25-04 
 
3) Aixecar la suspensió de l’atorgament de llicències d’edificació, acordada pel ple de l’Ajuntament a la sessió extraordinària 
de 2 d’agost de 1999, a les obres situades a les zones següents, de les quals resulti un índex d’intensitat d’ús d’habitatge igual 
o inferior als següents: 
 
 ÀREES ZONES    IIU 
 
 Sector 21 Zona ciutat jardí semiintesnsiva 1/400 
 Sector 24 Zona 24-03    1/300 
 Sector 25 Zona 25-03    1/2000 
   Zona 25-04    1/2000 
 
A continuació el senyor President demana als diferents grups si volen intervenir. 
 
El senyor Sureda (PP) manifesta que el seu grup votarà a favor perquè d’aquesta manera hi haurà una normativa clara dins 
aquesta zona i que se n’alegra d’aquest aclariment perquè la gent sabrà què pot fer. D’altra banda, demana que es determinin la 
resta de les àrees i diu que s’ha demorat  massa la  presentació aquest aixecament. 
 
La senyora Genovat (UM) diu que es veu que s’ha fet feina però que s’han torbat massa i  que  votarà a favor. 
 
El senyor Adrián (EU-Els Verds) manifesta que votarà a favor. Diu que la proposta és fruit d’un treball efectuat a les Juntes de 
Portaveus i que si no han fet més feina és perquè no els han convocat. També diu que s’hauria de posar en marxa la Comissió 
d’Urbanisme que en aquests moments fa les seves funcions la Junta de Portaveus. 
Posada a votació la proposta transcrita, és aprovada per unanimitat. 
 
5. Aprovació, si de cas, de la proposta d’assignacions a grups polítics municipals 



 
El batle explica que amb aquesta proposta es tracta d’asignar unes quantitats als diferents grups municipals perquè puguin fer 
front a les despeses provocades per les seves activitats ordinàries. 
 
Aquestes assignacions es contemplen a l’article 73.3 de la Llei 7/1985, reguladora de les Bases de Règim Local, i es 
determinen per dos conceptes: una quantitat fixa anual per grup i una de variable en funció del nombre de regidors de cada 
grup. 
 
Les quantitats que es proposen són les següents: 
 
1. Quantitat fixa anual per grup. 
 
 25.000 PTA x 5 grups = 125.000 pessetes/any. 
 
 2. Quantitat variable anual en funció del nombre de regidors de cada grup. 
 

267.308 x 5 (UIA)     =       1.336.540 PTA/any. 
267.308 x 3 (PSOE)  = 801.924    “ 
267.308 x 3 (PP)        = 801.924    “ 
267.308 x 1 (UM) = 267.308    “ 
267.308 x 1 (EU/EV) = 267.308    “ 

       -------------- 
TOTAL                      3.475.004    “ 
 
També es proposa que aquestes quantitats puguin actualitzar-se anualment consignant-ho a la corresponent partida del 
Pressupost anual de despeses. 
 
El senyor President demana si hi ha intervencions. 
 
El senyor Sureda (PP) diu que el seu grup  ho considera adequat, sobretot per a l’equip de govern que fins ara no poden cobrar, 
i que votaran a favor. 
 
La senyora Genovart (UM) diu que s’ha informada i que votarà a favor. 
 
El senyor Adrián (EU-Els Verds) manifesta: que amb això es tracta de finançar els grups municipals i no les persones com s’ha 
dit, que va ser el seu grup el que va proposar l’aplicació d’aquest article i que considera que la proposta vulnera l’esperit del 
mateix ja que  es destina un 3 % a la quota fixa i un 96 % a la variable i d’aquesta manera es perjudica a les minories. 
 
Continua dient el senyor Adrián que els grups, independentment del nombre de regidors, tenen unes despeses i per això hi ha 
la quantitat fixa, que considera que la proposta presentada és una burla, proposa la seguent fórmula: quantitat fixa un 25 % i la 
variable un 75 % i anuncia el seu vot en contra de la proposta. 
 
El senyor batle es dirigeix al senyor Adrián dient-li que és legítim que proposi un repartiment que l’afavoreixi a ell,  però que 
l’equip de govern manté la seva proposta perquè la considera más justa de cara a l’equip de govern. 
 
El senyor Llinàs (PSOE) diu que considera que el repartiment és encertat i que aquest és l’únic ajuntament on l’equip de 
govern cobra igual que l’oposició 
 
El senyor Sureda (PP) manifesta la seva disconformitat  amb les manifestacions del senyor  Llinàs. 
 
El senyor Adrián diu que els membres de l’oposició també tenen la seva responsabilitat. 
 
El senyor Llinàs diu,  però, que els membres de  l’equip de govern tenen responsabilitats afegides i cobren igual que la resta de 
regidors. 
 
El senyor Adrián diu que no es tracta d’indemnitzar els regidors sinó d’assignsacions per als grups polítics. 
 



Una vegada acabades les intervencions es passa a votar la contraproposta presentada pel senyor Adrián i la votació dóna el 
següent resultat:  1 vot a favor (EU-Els Verds) i 11 en contra (UIA-PP-PSOE-UM). 
 
A continuació es passa a votar la proposta de l’equip de govern i se aprova per 11 vots a favor (UIA-PP-PSOE-UM) i 1 en 
contra (EU-Els Verds). 
 
6. Aprovació, si de cas, de les gratificacions del personal  de febrer a maig de 2000 
 
El senyor President diu que aquestes gratificacions corresponen a treballs extraordinaris realitzats pel personal i,  per grups,  
pujen el següents imports: 
 
 Policia Local  300.800 PTA 
 Brigada  362.000   “ 
 Personal d’oficines  94.000    “  
 Hospital      54.000    “ 

           ---------- 
 TOTAL  810.000   “    
 
Tots els grups manifesten la seva conformitat amb la proposta i s’aprova per unanimitat. 
 
7. Aprovació, si de cas, de la taula salarial de l’Ajuntament d’Artà, quadre de complements i relació de llocs de treball 
 
El senyor batle manifesta als assistents que el document que es pretén aprovar és un inici i s’ha signat un document marc amb 
el sindicat Comissions Obreres pel seu desenvolupament, que és un document molt vàlid per avaluar al personal, se fixen sous 
i complements i aquestes noves retribucions s’aplicaran amb efectes retroactius de 1-1-2000. 
Continua exposant el senyor president que amb aquest document se satisfarà al personal i es podrà controlar millor. 
 
D’altra banda diu que s’han d’aprovar les pagues úniques per a les dues persones que no han tengut increment salarial: Mateu 
Llodrà Sansaloni 20.009 pessetes i Joan Cabrer Canet 18.549 pessetes. 
 
Seguidament es passa al tor d’intervencions dels grups. 
 
El senyor Sureda (PP) diu que el seu grup està d’acord tant amb allò  referent a la paga única com en el que es refereix a la 
proposta de personal i que el seu grup votarà a favor. 
 
La senyora Genovart (UM) diu que també hi està d’acord. 
 
El senyor Adrián (EU-Els Verds) exposa que la taula salarial li sembla fluixa però que si el personal l’accepta, ell no votarà en 
contra. 
 
Posat l’assumpte a votació, és aprovat per unanimitat. 
 
8. Aprovació, si de cas, de la proposta presentada per EU/EV referent a l’ordenació de les estacions d’antenes de 
telefonia mòbil 
 
El senyor Adrián explica la proposició i demana l’adopció del següent acord: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà elaborarà una Ordenança sobre instal·lacions d’antenes de telefonia mòbil personal i altres serveis 
radioelèctrics de telefonia pública, que contempli com a mínim els següents criteris: 
 
- Elaboració, amb la participació dels operadors de telefonia mòbil, d’un pla d’implantació de tota la xarxa que fixi els 
emplaçaments i la tipologia de les antenes, així com la justificació de les solucions proposades i les possibles alternatives. 
 
-Exigència d’integració paisatgística de les antenes i obligació per a les diferents operadores d’instal·lacions comuns, a fi 
d’evitar duplicitats. 
 
-Utilització de la millor tecnologia disponible que sigui compatible amb la minimització de l’impacte visual i ambiental en les 



instal·lacions. 
 
-Desenvolupament de mesures de prevenció per a la salut de les persones, establint distàncies de seguretat a les zones 
habitades.  
  
-Declaració de tots els elements arquitectònics catalogats i del sòl rústic protegits com a zones  lliures d’antenes. 
 
-Exigència d’una assegurança de responsabilitat civil que permeti cobrir els possibles problemes que se’n puguin derivar de la 
instal·lació d’antenes base de telefonia mòbil. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà suspendrà temporalment la concessió de llicències per a instal·lacions d’antenes de telefonia mòbil 
fins que no estigui aprovada l’esmentada Ordenança. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà elaborarà i posarà a disposició de les comunitats de propietaris un contracte marc que incorpori una 
clàusula resolutòria en cas que les operadores no disposin de tots els permisos en ordre ni d’una auditoria ambiental 
independent. 
 
El senyor batle diu que a la comissió informativa tothom hi estava d’acord perquè cada dia proliferen més, són antiestètiques i 
és dubtosa la seva repercusió sobre la salut. Per tant, estan d’acord amb  la proposta. 
El senyor Sureda (PP) diu que el seu grup està d’acord i, a més, proposa tramete l’acord a les autoritats autonòmiques.  
  
La senyora Genovart (UM) es manifesta en el mateix sentit que el senyor Sureda. 
 
Posat l’assumpte a votació,  s’acorda  per unamitat aprovar la proposta presentada, afegint-hi un 4 punt que diu “4. Trametre 
l’acord al Govern Balear, Consell Insular, companyies operadores existents i Ministeri de Foment.” 
 
En aquests moments, quan són les 21,30 hores, s’absenta el senyor Jaume Guiscafrè. 
 
9. Aprovació, si de cas, de la proposta presentada per EU/EV de suport a la protecció internacional de la maternitat 
 
El senyor Adrián explica que la proposta té per finalitat defensar el manteniment dels drets que en relació a la maternitat tenen 
en l’actualitat les dones treballadores, en virtut d'allò que disposa el conveni 103, i que sembla que alguns estats volen minvar. 
 
En aquest sentit, per unanimitat de tots els assistents, s’acorda adoptar el següent acord: 
 
L’Ajuntament d’Artà demana al Govern de l’Estat Espanyol que defensi davant l’Organització Internacional del Treball -OIT- 
el manteniment de tots els drets de protecció a la maternitat recollits al Conveni 103 i només admeti modificacions si és per 
desenvolupar-los o ampliar-los. 
  
10. Aprovació, si de cas, de la proposta de EU/EV relativa a l’adhesió a la carta europea dels drets dels vianants 
 
El senyor Adrián explica la proposta i proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà s’adhereix a la Carta Europea dels Drets dels Vianants, i es compromet a adoptar totes les mesures 
necessàries per realitzar allò que preveu la Carta. 
 
2. L’Ajuntament d’Artà es compromet a incorporar dins el seu programa d’educació ambiental la divulgació de la Carta 
Europea dels Drets dels Vianants. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà es compromet a divulgar el contingut de la Carta coincidint amb la realització del “Dia sense cotxes” 
de l’any 2001 i successius. 
 
A continuació es passa al torn d’intervencions. 
El senyor Sureda (PP) manifesta la seva voluntat que això que s’ha exposat es dugui a la realitat.  
 
La senyora Genovart (UM) diu que hi ha una sèrie de punts a les vies públiques d’Artà que s’haurien d’estudiar, com és el cas 
dels carrers: Centre, Montserrat Blanes, Cardenal Despuig, Argentina, Santa Margalida i barri de Na Pati. 



Posada la proposta a votació, és aprovada per unanimitat. 
 
11. Aprovació, si de cas, de la proposta presentada per EU/EV de reducció dels residus d’àmbit municipal 
 
El senyor Adrián explica la proposta presentada pel seu grup i demana l’adopció del següent acord: 
 
1. L’Ajuntament d’Artà elaborarà una ordenança sobre reducció dels residus que inclourà objectius com poden ser, entre 
d’altres: 
 
- Acords voluntaris sectorials amb establiments comercials, de restauració i hotelers. 
- Implantació de sistemes de tarifació progressiva. 
- Polítiques de compra i criteris en les adjudicacions favorables a la reducció. 
- Reducció dels residus a les festes i actes públics. 
- Control de la publicitat dinàmica. 
- Declaració de municipi lliure de PVC. 
- Mesures relatives a les normes d’edificació i urbanístiques per tal d’exigir espais i instal·lacions adequades per a la recollida 
selectiva. 
- Campanyes informatives dirigides als consumidors que permetin l’adquisició de nous hàbits de consum. 
- Promoció del compostatge domèstic. 
- Fomentar la recollida selectiva de residus tòxics de la llar. 
 
2.L’Ajuntament d’Artà incorporarà condicions relatives a la reducció dels residus en la gestió dels mercats municipals. 
 
3. L’Ajuntament d’Artà coordinarà les seves actuacions de reducció de residus amb les altres administracions implicades. 
 
El batle diu que li sembla correcta la proposta i que a l’ordenança de fems hauria de figurar una reducció de la quota pels 
comerços que prenguin mesures pel reciclatge, cosa que s’haurà de tenir en compte a l’hora de revisar les ordenances per el 
2001. 
 
El senyor Silva (PSOE) posa en coneixement dels assistents que els productors de vidre s’han posat en contacte amb un 
recollidor i, a més,  es van fent coses sectorials. 
 
El senyor Sureda (PP) diu que s’ha de comencar per adecuar l’ordenança i fer les gestions oportunes per a la seva aplicació 
general. 
 
Posada la proposta a votació, s’aprova per unanimitat.  
 
El batle aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta. 
 
La secretària       Vist i plau 

El batle 
 


